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Aan de leden van de Gemeenteraad, 
 
Op 28 mei 2024 is de Jaarrekening 2023 gepresenteerd. Sinds de presentatie heeft u de mogelijkheid om 
technische vragen over de Jaarrekening te stellen. In het onderstaande heeft het college de vragen 
beantwoord, welke de fracties na de deadline van dinsdag 11 juni 2024 (12.00 uur) hebben ingediend. Tevens 
zijn bijgevoegd de nagekomen antwoorden op enkele tijdig ingediende vragen. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



3 
 

Nagekomen beantwoording van tijdig ingediende technische 
vragen – Jaarstukken 2023 

 

Fractie: CDA 
  

Vraagnummer: 3.5 

Pagina:  35  

Vraag: Gebiedsontwikkeling binnenstad. Conform.  
Wat is dan opgeleverd aan gebiedsontwikkeling binnenstad in 2023?  

Antwoord: In 2023 is gestart met de uitwerking van de Economische Visie tot een 
Uitvoeringsprogramma. Binnenstad is één van de drie speerpunten in de 
Economische Visie en het Uitvoeringsprogramma. Besluitvorming over het 
Uitvoeringsprogramma door het College heeft in november 2023 plaatsgevonden.  
Nu zijn we bezig met het realiseren van de punten in het Uitvoeringsprogramma, 
waaronder de ontwikkeling van sfeergebieden, door middel van een 
visie/uitvoeringsplan per sfeergebied. Wat betreft de ambitie om te onderzoeken 
op welke wijze bestemmingsplannen voor het centrum aangepast moeten worden 
om grip te houden op de ontwikkelingen, zodat wonen, winkelen en recreëren in 
balans zijn, zijn de volgende aanpassingen reeds opgeleverd: het facet-
bestemmingsplan flitsbezorging, de verordening betaalbare woningbouw en de 
nieuwe regelgeving met meer kwalitatieve eisen voor splitsen en omzetten van 
panden naar woningen. 
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Fractie: GroenLinks 
  

Vraagnummer: 4.7 

Pagina:  97 

Vraag: Wat willen we bereiken. 
Heeft het College een verklaring waarom er een toename is van 2% van 
Maastrichtenaren bij wie gezondheid het dagelijks functioneren in thuissituatie in 
(heel) veel belemmert? 

Antwoord: Het dagelijks functioneren omvat alle dingen die mensen moeten kunnen doen om 
zelfstandig te kunnen leven. Chronische aandoeningen, zowel lichamelijke als 
psychische, kunnen dit dagelijks functioneren belemmeren. Uit onderzoek blijkt dat 
steeds meer mensen oud worden met één of meerdere chronische aandoeningen. 
Deze aandoeningen kenmerken zich met een relatief lange ziekteduur en hebben 
vaak geen uitzicht op volledig herstel. Vanuit het oogpunt van de volksgezondheid 
is het minder van belang welke chronische aandoening mensen exact hebben. Het 
feit dat zij een risico lopen zich beperkt te voelen in hun dagelijkse functioneren, 
onafhankelijk van een specifieke aandoening (lichamelijke en/of psychisch), telt 
zwaarder. Als gevolg hiervan kunnen inwoners niet goed voor zichzelf zorgen, het 
huishouden doen, deelnemen aan sociale activiteiten en financiën uitvoeren.  
Daarmee komen ook de ervaren gezondheid en kwaliteit van leven onder druk te 
staan. 

  

Vraagnummer: 4.8 

Pagina:  101 

Vraag: In de jaarrekening wordt op pagina 101 genoemd dat het voordeel per saldo van 
het reguliere werkbudget rioleringen (0,132 mln. Euro) verklaard kan worden door 
het feit dat de energiekosten lager zijn uitgevallen dan verwacht. En dat hier 
tegenover staat dat er ook lagere opbrengsten zijn geweest. De vraag die ik had 
was (hopelijk deze keer iets duidelijker geformuleerd): Welk bedrag aan 
energiekosten en opbrengsten was voorafgaand aan 2023 geprognosticeerd? 

Antwoord: Lagere energiekosten: 
Het voordeel per saldo op het reguliere werkbudget rioleringen wordt gedeeltelijk 
verklaard door de lagere energiekosten en het beheer van de technische 
installaties. In 2023 was de begroting van de energiekosten en het beheer van de 
technische installaties € 441.000. Aan het eind van het jaar waren de totale kosten 
op dit budget € 380.000. De eindafrekeningen energie over 2023 zorgen bijna 
volledig voor het voordeel van € 60.000. 
 
Opbrengsten: 
De opbrengsten op het reguliere werkbudget bestaan uit de werkzaamheden en 
vergunningen van de nieuwe huisaansluitingen. Voor 2023 werd er begroot dat er 
voor € 127.000 aan opbrengsten gehaald zouden worden. Dit is in de tweede 
bestuursrapportage van 2023 bijgesteld naar € 241.000 op basis van de voortgang 
en de prognose gedurende het jaar. Aan het eind van het jaar bleek dat dit te 
positief bijgesteld was. Er werd een totaal aan opbrengsten van € 177.000 behaald. 
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Beantwoording nagekomen technische vragen - Jaarstukken 2023 
 

Fractie: 50PLUS 
  

Vraagnummer: 6.1 

Pagina:  Algemeen 

Vraag: Klopt het dat er geen overzicht is van de reserves en voorzieningen bij de 
jaarstukken. Zo nee, kan dit worden aangeleverd en digitaal? 

Antwoord: Verloopoverzicht reserves is opgenomen op pagina 273 en het verloopoverzicht 
voorzieningen is opgenomen op pagina 278. Digitale aanlevering heeft inmiddels 
plaatsgevonden.  

  

Vraagnummer: 6.2 

Pagina:  Algemeen 

Vraag: Is er een integraal overzicht van de externe inhuur, uitgesplitst naar reden en 
gesplitst tussen 1e helft en 2e helft van het jaar? 

Antwoord: We hebben op dit moment geen overzicht van op externe inhuur uitgesplitst naar 
eerste en tweede helft van het jaar. De gegevens die wij voorhanden hebben, zijn 
opgemaakt uit de financiële administratie op basis van declaraties. Om gegevens te 
verzamelen en een goed overzicht hiervan te kunnen produceren (incl. ZZP’ers) zal 
onze registratie vanaf 2024 op een andere wijze ingericht. Voor verdere 
beheersmaatregelen om meer inzicht te krijgen op inhuur, verwijzen we naar het 
Rekenkamerrapport, dat binnenkort beschikbaar wordt gesteld. 

  

Vraagnummer: 6.3 

Pagina:  22 

Vraag: Het blijkt dat MTB hogere kosten kan doorbereken aan de Gemeente indien zij niet 
het personeel kan krijgen tegen een passend tarief.  
a. Kunnen de voorwaarden toegelicht worden? 
b. Kan de MTB onbegrensd doorrekenen? 

Antwoord: a. Conform het reguliere inkoopproces van de gemeente Maastricht is aan de 
MTB middels een opdrachtbrief opdracht gegeven voor de uitvoering voor het 
leveren van diensten ten behoeve van de exploitatie van de fietsenstallingen. 
Tevens zijn de algemene inkoopvoorwaarden van de gemeente van toepassing. 

b. De MTB kan derhalve niet onbegrensd (hogere) kosten in rekening brengen. 

  

Vraagnummer: 6.4 

Pagina:  24 

Vraag: Waarom fluctueert taakveld 2.4 zo sterk? In de oorspronkelijke begroting staat 400, 
dan wordt bij wijziging dit bedrag met 7/8ste verminderd om bij de rekening weer 3x 
zo hoog uit te komen. 

Antwoord: De oorspronkelijke begroting betrof een inschatting van de kosten in 2023. Deze is 
vervolgens bij de tweede bestuursrapportage naar beneden bijgesteld, waarbij nog 
niet bekend was dat intern gemaakte kosten (in de vorm van personele inzet) nog 
ten laste van dit budget gebracht dienden te worden. Dit verklaart het uiteindelijke 
negatieve resultaat. 

  

Vraagnummer: 6.5 

Pagina:  71 

Vraag: Er wordt gesteld dat er een voordelig saldo is van ruim € 6 miljoen bij de opvang 
van de Oekraïense vluchtelingen.   
a. Zijn alle lasten verantwoord?  
b. Kan het zijn dat het Rijk bijvoorbeeld de nieuwe regering deze overschotten 

terug gaat vragen? 



6 
 

Fractie: 50PLUS 
  

Antwoord: a. Ja, alle lasten over 2023 toewijsbaar aan de ‘Bekostigingsregeling opvang 
ontheemden Oekraïne’ zijn hier verantwoord. 

b. Nee, op basis van de huidige wetgeving niet. Over de besteding en de 
terugvordering van middelen zijn in de ‘Bekostigingsregeling opvang 
ontheemden Oekraïne’ wettelijke afspraken gemaakt. De uitkering kan alleen 
worden teruggevorderd voor het deel dat blijkens de 
verantwoordingsinformatie niet of niet rechtmatig is uitgegeven. 
Onverschuldigd betaalde uitkeringsbedragen en voorschotten kunnen worden 
teruggevorderd, voor zover na de dag waarop de beschikking waarbij de 
uitkering wordt vastgesteld is bekendgemaakt, nog geen vijf jaren is 
verstreken. 

  

Vraagnummer: 6.6 

Pagina:  117 

Vraag: Zowel de lasten en basten bedragen slechts 10% van het geraamde.   
a. Moet hieruit geconcludeerd worden slechts 10% van de projecten zijn 

doorgegaan? 
b. Wat is met de overige 90% gebeurt? 
c. Zijn deze projecten uitgesteld of afgesteld? 

Antwoord: a. Het betreft een vertraging op uitgifte van de gronden voor onder andere de 
volgende projecten: Palace, Ambyerveld, Caberg, Malpertuis en Malberg. 
Vanwege de vertraging heeft dit ook zijn weerslag op de gemaakte kosten, 
deze zijn ook achtergebleven ten opzichte van de raming. Het betreft 
nadrukkelijk vertraging c.q. uitstel van de projecten en geen afstel of 
stopzetten. Een gedetailleerde toelichting op de projecten en hun voortgang is 
terug te lezen in de bijlage Meerjaren Prognose Grond- en Vatgoedexploitaties 
(MPGV), welke tezamen met de jaarrekening 2023 is aangeboden aan de Raad. 

b. Zie antwoord a. 
c. Zie antwoord a. 
 

  

Vraagnummer: 6.7 

Pagina:  Algemeen 

Vraag: a. Is een indicatie te geven van de posten die lagere lasten hebben doordat 
activiteiten niet zijn uitgevoerd en doorgeschoven worden naar het jaar 2024? 

b. Geldt dit ook voor baten die wel zijn ontvangen in 2023, maar nog niet hebben 
geleid tot uitgaven? 

Antwoord: a. Indien activiteiten niet zijn uitgevoerd waardoor sprake is van lagere lasten, is 
dit toegelicht bij de kopjes ‘Wat heeft het gekost?’ bij de betreffende 
taakvelden in onderdeel 1.1 - Programmaverantwoording. Zie als voorbeeld 
taakveld 5.4 (museumbeleid) en taakveld 8.1 (Omgevingswet en wijkgerichte 
projecten) waarbij de niet bestede middelen in een bestemmingsreserve zijn 
gestort ter benutting in 2024.  

b. Voor baten (veelal geoormerkte Rijkssubsidies) geldt hetzelfde als de lasten. 
Deze baten dienen echter voor het geoormerkte doel gereserveerd te blijven 
via de balanspost ‘overlopende passiva’ en worden normaliter niet in een 
reserve gestort. 
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Fractie: PvdA 
  

Vraagnummer: 7.1 

Pagina:  28 .e.v. 

Vraag: Wij constateren dat vele cijfers m.b.t. programma 3 (Economie) niet bekend zijn.  
Is er wel al een richting te geven welke verwacht wordt, of kunt u aangeven wanneer u ons 
de gegevens kunt aanreiken?  

Antwoord: Wij maken gebruik van het Vestigingenregister (Limburg) van Etil bv. De getoonde cijfers 
zijn van 31 december 2023. Hierdoor kennen wij wél het aantal bedrijven op die datum, 
maar het corresponderende aantal werknemers op die datum weten wij nog niet. Die 
worden namelijk door middel van vragenlijsten bij de bedrijven opgevraagd en dan 
verwerkt. Die methode heeft (als nadeel) een langere tijdsduur, tot in het 3e kwartaal van 
elk jaar. Het voordeel is dat deze cijfers nauwkeuriger zijn dan de cijfers van de Kamer van 
Koophandel. 

  

Vraagnummer: 7.2 

Pagina:  30 

Vraag: Uitvoering plan van aanpak Creatieve (maak)industrie.  
Waar staan we met dit uitvoeringsplan en hoe heeft u hier in 2023 concreet vorm aan 
gegeven? 

Antwoord: In het uitvoeringsprogramma Creatief Maastricht is vanaf 2023 gekozen om in de 
programmalijnen te focussen op de verbinding van de creativiteit van de makers met de 
prioritaire thema's gezondheid en circulariteit. Daarbij vindt de concentratie van 
activiteiten en/of verbindingen plaats in de twee gebieden (Randwyck en Binnenstad). Voor 
de innovatie op deze thema's zijn deze gebieden van groot belang. Dat betekent o.a. dat 
Bureau Europa is ingeschakeld voor de uitvraag aan creatieve makers om mee te denken 
over de Brightlands Maastricht Health Campus, dat er een tijdelijke toonplek voor makers 
in de Mariastraat is gerealiseerd en dat er vervolgstappen zijn gezet voor de Circulaire 
MakerSpace bij Qeske. 

  

Vraagnummer: 7.3 

Pagina:  30 

Vraag: Regionale Economische samenwerking.  
a. Hoe is de samenwerking en vooruitgang te noemen met onze buurlanden?  
b. Worden de samenwerkingen in de Euregio sterker en hoe heeft u hier in 2023 aan 

gewerkt? 

Antwoord: a. De samenwerking met buurlanden is complex, maar constructief. Competenties zijn 
veelal op verschillende bestuursniveaus belegd en inhoudelijke prioriteiten kunnen 
verschillen. Desondanks worden gezamenlijke opgaven herkend en waar mogelijk 
gezamenlijk opgepakt. Een voorbeeld waar in Euregionaal verband goed wordt 
samengewerkt is bij de kandidatuur van de EMR-regio als locatie voor de Einstein 
Telescope. Op het gebied van de Euregionale arbeidsmarkt wordt regionaal o.a. 
samengewerkt met buitenlandse partners zoals de Vlaamse Dienst voor de 
Arbeidsbemiddeling (VDAB), de Bundesagentur für Arbeit en de Belgische vakbonden 
rondom de grensinformatiepunten (GIP Maastricht en GIP Aken Eurode) en de Services 
grensoverstijgende arbeidsbemiddeling (SGA Maastricht en SGA Kerkrade).  

b. Op het gebied van de arbeidsmarkt wordt de samenwerking steeds hechter. November 
2023 hebben de drie centrumsteden Heerlen, Sittard-Geleen en Maastricht een 
samenwerkingsovereenkomst gesloten, waarin zij de continuïteit van o.a. de GIP' s en 
de SGA' s borgen en hun doorontwikkeling mee mogelijk maken. De samenwerking 
wordt ook hechter, nu de partners achter de GIP' s en de services grensarbeid (UWV, 
arbeidsdiensten buitenland) elkaar beter leren kennen en het besef groeit dat een 
grensregio niet zonder een Euregionale en internationale arbeidsmarkt kan. Sinds 2023 
is er een bestuurlijke kopgroep Grensoverschrijdende samenwerking, georganiseerd en 
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Fractie: PvdA 
  

gefaciliteerd door de VNG. Daarin heeft ook Maastricht zitting, en is trekker op het 
thema arbeidsmarkt & onderwijs. Specifiek op het gebied van Euregionale 
arbeidsmarkt, arbeidsmigranten en internationale studenten wordt daarin de 
samenwerking met buurlanden actief gezocht. 

  

Vraagnummer: 7.4 

Pagina:  38 

Vraag: Centrum Management Maastricht heeft verschillende taken.  
Klopt het dat één van de taken ook het faciliteren en ondersteunend is van grotere 
evenementen in onze stad?  

Antwoord: Aan uw Raad wordt elk jaar het activiteitenverslag aangeboden. Zie voor het 
Activiteitenverslag van 2023: https://cmmaastricht.nl/project/activiteiten-verslag-2023/ 
Hierin kunt u lezen dat evenementen een indirecte taak van het Centrummanagement zijn 
zover het de verwezenlijking van de doelstellingen ondersteund. Zoals bijvoorbeeld de 
etalagewedstrijd gedurende de Tefaf. Het zelf entameren of organiseren van evenementen 
is géén taak van het Centrummanagement. 

  

Vraagnummer: 7.5 

Pagina:  11 

Vraag: Programma 1 Veiligheid. Op BBV indicatoren scoren wij als gemeente bij elk onderdeel 
hoger dan het gemiddelde voor een gemeente met onze omvang.  
Zijn hier aanwijzingen voor oorzaken?  

Antwoord: De gepresenteerde cijfers betreffen het geregistreerde aantal bij de politie. Een registratie 
kan 1) een door politie vastgelegde aangifte in een proces-verbaal zijn; of 2) een 
ambtshalve opgemaakt proces-verbaal. Deze aantallen zijn dus van verschillende factoren 
afhankelijk zoals aangiftebereidheid en/of beleidsprioriteiten bij de politie. Concrete 
aanwijzingen voor de vraag waarom Maastricht een hoger gemiddelde kent t.o.v. het 
gemiddelde van de gemeenten met gelijke omvang zijn er dan ook niet.  
Als we inzoomen op gemeenten met niet enkel dezelfde omvang, maar ook dezelfde aard 
(studenten- en evenementenstad) dan scoort Maastricht vergelijkbaar of soms zelf beter. 
Denk hierbij aan Groningen, Nijmegen, Den Bosch en Tilburg.  

  

Vraagnummer: 7.6 

Pagina:  12 

Vraag: Programma 1 Veiligheid. Uitbreiding van het aantal boa’s, in te zetten op straat. Daarvoor 
kijken we ook naar vermindering administratieve lasten.  
3.C2 Inzet boa’s in de nachtelijke uren wordt opnieuw ingevoerd. 

Antwoord: Uw vraag is ons niet duidelijk. Voor nadere informatie verwijzen we u naar de 
raadsinformatiebrieven van 20 juni 2024 (Toezeggingen Meerjarenprogramma Handhaven 
Openbare Ruimte 2024-2028), 29 januari 2024 (Situatie Team Handhaving en  
Openbare Ruimte), 16 november 2023 (Actualisatie Meerjarenplan Handhaven) en 17 
oktober 2023 (Stand van zaken Handhaven Openbare Ruimte).   

  

Vraagnummer: 7.7 

Pagina:  13 

Vraag: Carnaval. In de voorbereiding naar carnaval 2024 is extra inzet gepleegd op o.a. een betere 
spreiding van drukte, een concreet handhavingskader, nieuwe regelgeving voor 
carnavalskarren en het samenstellen van een robuust crisismanagementteam om tijdens 
de carnavalsdagen de veiligheidssituatie te monitoren en tijdig te kunnen handelen bij 
calamiteiten. Daarnaast is meer dan eerdere jaren geïnvesteerd in het regelen van de 
benodigde inzet en faciliteiten tijdens de carnavalsdagen. 

https://cmmaastricht.nl/project/activiteiten-verslag-2023/
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Fractie: PvdA 
  

 
Het blijkt ieder jaar opnieuw dat door voorbereiding op het carnaval met betrekking tot de 
integrale aanpak steeds veel te laat van start gaat. Wanneer start men met de 
voorbereiding (integraal) dus met gemeente, politie, horeca, etc.? 

Antwoord: Carnaval 2024 is uitgebreid geëvalueerd en daarbij zijn diverse verbeterpunten benoemd. 
Een tijdige voorbereiding met gezamenlijke partners is één van die verbeterpunten. Dit 
verbeterpunt is opgepakt en inmiddels is de voorbereiding voor carnaval 2025 gestart. De 
betrokken in- en externe partners worden vanaf het begin meegenomen, zodat dit proces 
in gezamenlijkheid wordt doorlopen. 

  

Vraagnummer: 7.8 

Pagina:  16  

Vraag: Verkeer en vervoer. Bij scholen geven we nadrukkelijker aan dat daar sprake is van een 
schoolzone waar passend rijgedrag bij hoort.  
Hoe gaat u regelen dat er behalve het zichtbaar maken van een schoolzone er ook 
gehandhaafd gaat worden en dat in integrale zin en heeft u hier in 2023 al op ingezet? ( 
Boa – politie – buurt – ouders - etc.)  

Antwoord: Op 23 april 2024 stelde de gemeenteraad het Meerjarenprogramma Handhaven Openbare 
Ruimte 2024-2028 vast. Een van de ambities uit dit programma betreft het verbeteren van 
het gebiedsgericht werken en daarmee het zichtbaar en aanspreekbaar zijn in de wijk. In 
het uitvoeringsplan Toezicht en Handhaven Openbare Ruimte 2024-2025 is dit vertaald in 
concrete acties. Een van deze acties is dat we de samenwerking met kernpartners uit de 
wijk (bijvoorbeeld scholen) gaan verstevigen en dit te benutten bij gerichte acties. U kunt 
dan denken aan het in samenwerking met scholen, leerlingen en ouders organiseren van 
zowel preventieve acties als gerichte controles rondom de scholen om (het bewustzijn ten 
aanzien van) de verkeersveiligheid te verbeteren.   
 Recentelijk is er gestart met het project ‘Aanpak Veilige Schoolomgevingen’. In dit project 
wordt bij alle 32 basisscholen in Maastricht de verkeerssituatie in beeld gebracht. Hierbij 
worden diverse aspecten die bijdragen aan een Veilige Schoolomgeving (Infrastructuur, 
gedrag/educatie en handhaving) in kaart gebracht en geprioriteerd. Deze uitkomsten 
moeten leiden tot een uitvoeringsprogramma hetgeen de basis vormt voor mogelijke 
aanpassingen en verbeteringen. In gezamenlijke trajecten met scholen, en de genoemde 
stakeholders, wordt de uitvoering opgepakt.  
Ook in 2023 is er in beperkte mate ingezet op handhaving van verkeersregels rondom 
scholen (o.a. basisschool St. Pieter en basisschool Montessori binnenstad) maar dat 
gebeurde op ad-hoc basis. De komende periode wordt nadrukkelijk ingezet op een meer 
structurele aanpak. 

  

Vraagnummer: 7.9 

Pagina:  18 

Vraag: In 2023 is gestart met het ‘Stadsontwerp Kennedytracé’. In 2024 zal dit verder 
vormgegeven worden. 
Wat is de stand van zaken inzake het J.F. Kennedytracé? 

Antwoord: Voor het Kennedytracé is een verkeerstudie uitgevoerd. En worden een participatieplan en 
uitgangspuntennotitie opgesteld die in het derde kwartaal van 2024 wordt vastgesteld 
door het college. Daarna wordt het participatietraject opgestart, die input is voor het 
ontwerp. 

  

Vraagnummer: 7.10 

Pagina:  49 

Vraag: % Inwoners van 19 jaar en ouder dat niet minstens één keer per week sport. 
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Fractie: PvdA 
  

Het aantal niet sportende jongeren neemt na de coronaperiode zienderogen hard toe. Op 
voetbalgebied zijn er in Maastricht bijvoorbeeld nog maar drie verenigingen met een onder 
19 team.   
a. Wat is de oorzaak?  
b. Wat kunt/gaat u er aan doen?  
c. Bent u hierover in 2023 met de verenigingen in gesprek geweest en herkent u deze 

signalen? 

Antwoord: In heel Nederland is zichtbaar dat de wekelijkse sportdeelname de laatste jaren rondom de 

coronacrisis is afgenomen, de verwachting is dat Maastricht hierin niet afwijkt. De focus 

verplaatst zich van sport naar bewegen. De raadsnota Beweegvriendelijk Maastricht (april 

2021) geeft antwoord hoe we in Maastricht hiermee omgaan. Bij jongeren zien we dat hun 

keuze verandert van georganiseerde sport in verenigingsverband naar anders 

georganiseerde/ individuele sport. Met de ontwikkeling van het nieuwe online platform 

“Beweeg In Maastricht” en bijbehorend verenigingsloket streven wij ernaar om 

verenigingen zo optimaal mogelijk te ondersteunen in onder andere soortgelijke vragen. 

Opvolgend aan de raadsnota Beweegvriendelijk Maastricht wordt er ingezet op een visie 

Urban Sports & Culture, die zich focust op de anders georganiseerde sport in de 

straatcultuur. Daarnaast zal er vanaf augustus extra worden geïnvesteerd in het sport- en 

beweeggedrag van jongeren door middel van de nieuwe Maastrichtse aanpak “VO in 

Beweging”. Hierbij zal er op drie voortgezet onderwijslocaties gestart worden met het 

verbeteren van het gezonde, sportieve klimaat in en rondom de schoolomgeving. 
  

Vraagnummer: 7.11 

Pagina:  180 

Vraag: U heeft ons in 2023 regelmatig op de hoogte gehouden over de tram door middel van 
RIB’s.  
a. Is dit inmiddels onder de rechter? 
b. Wat is de huidige stand van zaken?  
c. Zijn er nog eventuele andere (beroeps) mogelijkheden? 

Antwoord: a. Nee. 
b. De dagvaarding is gereed. Aan de deurwaarder is de opdracht verstrekt om de 

dagvaarding aan de Vlaamse partijen te betekenen. Daarna zal het dossier onder de 
rechter zijn. 

c. Als de rechter een uitspraak heeft gedaan zijn er beroepsmogelijkheden bij het 
gerechtshof. 

  

Vraagnummer: 7.12 

Pagina:  186 

Vraag: Belastingcapaciteit/belastingdruk.  
a. Welke van de gemeentelijke belastingen maakt dat dit op rood uitkomt en kunt u dit 

toelichten?  
b. Kunt u toelichten welke van de belastingen bovenmatig hoog is? 

Antwoord: a. De OZB, rioolheffing en afvalstoffenheffing maken deel uit van de berekening voor de 
belastingcapaciteit. Onze belastingcapaciteit is 11% hoger dan het landelijk 
gemiddelde. Wanneer de belastingcapaciteit 5% of meer hoger is dan het landelijk 
gemiddelde, kleurt dit kengetal rood. 

b. Geen van de drie belastingen is landelijk gezien bovenmatig hoog. Onze 
afvalstoffenheffing is 12% hoger dan het landelijk gemiddelde, onze OZB 5% hoger en 
onze rioolheffing is nagenoeg gelijk aan het landelijk gemiddelde. De oorzaken daarvan 
zijn enerzijds gelegen in ons beleid voor het hanteren van kostendekkende tarieven. 
Niet alle gemeenten hanteren hetzelfde beleid. Dit uitgangspunt en gewenste 
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investeringen hebben ertoe geleid dat tot 2022 vooral de tarieven van 
afvalstoffenheffing beduidend meer zijn gestegen dan de prijsindex. Anderzijds heeft 
uw raad besloten om per 1 januari 2021 de tarieven OZB met 3% te verhogen bovenop 
de prijsindex, als onderdeel van de bezuinigingsmaatregelen. Deze maatregelen 
hebben een structureel effect. Een alternatief zou zijn om (één van) de woonlasten te 
verlagen. Het gevolg daarvan is dan wel dat er minder financiële middelen beschikbaar 
zouden zijn om het huidige voorzieningenaanbod in stand te kunnen houden. 

 

  

Vraagnummer: 7.13 

Pagina:  75 

Vraag: Hoe kan het dat het aantal mensen met een inkomen tot 110% voor 2023 niet bekend is? 

Antwoord: Het CBS, waaraan wij de cijfers ontlenen, heeft de cijfers voor 2023 nog niet beschikbaar. 
Het CBS is nog bezig met de verwerking van de gegevens en de vaststelling van de 
definitieve cijfers. 

  

Vraagnummer: 7.14 

Pagina:  75 

Vraag: Het aantal Pw-uitkeringen moet toch zeker bekend zijn voor 2023, waar sturen en meten 
we nu dan op? 

Antwoord: Het aantal Pw-uitkeringen is bekend. Er is geen sprake van een toe- of afname ten opzichte 
van 2022. In de tabel in de jaarrekening is daarom een percentage van 0,0 genoteerd. 

  

Vraagnummer: 7.15 

Pagina:  75 

Vraag: We zien een behoorlijke stijging in het verstrekken van middelen aan kinderen in - wij 
vermoeden - armoede (armoede staat niet vermeld). 
Wat is hier de oorzaak van? 

Antwoord: Het aantal materiële verstrekkingen via Stichting Leergeld, Jeugdfonds Sport en Cultuur en 
Stichting Fietsbank neemt (na een flinke afname in 2020) ieder jaar toe, naar ruim boven 
het niveau van 2019 in 2023. Dit heeft een aantal redenen: 
• De Coronapandemie zorgde in 2020 voor een dip in de vraag naar hulp vanuit de 

stichtingen, aangezien scholen, sportverenigingen en culturele verenigingen in die 
periode dicht waren, zodat veel minder behoefte was aan materiële verstrekkingen 
voor onderwijs, sport en cultuur. 

• Stichting Leergeld heeft de doelgroep vergroot, van huishoudens met een inkomen tot 
110% van het wettelijk sociaal minimum naar huishoudens met een inkomen tot 120% 
van het wettelijk sociaal minimum. 

 Stichting Leergeld en het Jeugdfonds hebben gewerkt aan het vergroten van de 
bekendheid (met hun diensten), bijvoorbeeld door middel van het verspreiden van 
informatie via scholen, het informeren van partnerorganisaties en de aanwerving van 
intermediairs op scholen. 

  

Vraagnummer: 7.16 

Pagina:  77 

Vraag: U gaat onderzoeken waar extra subsidie nodig is om armoede te verzachten voor burgers in 
onze stad.  
Hoe doet u dat? 

Antwoord: De gemeente is voortdurend in gesprek met organisaties op het gebied van 
armoedebestrijding en -verzachting die actief zijn (of willen zijn) in de gemeente 
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Maastricht. In die gesprekken worden ontwikkelingen besproken die de organisaties in 
onze stad zien op het gebied van armoede. Ook de volumeontwikkeling bij organisaties 
komt regelmatig aan de orde. Een volumegroei (meer huishoudens/inwoners worden 
geholpen) leidt (vaak) tot een vraag naar extra subsidie. Deze vragen beoordelen wij tegen 
de achtergrond van de ontwikkelingen en volgens de laatste inzichten in 
armoedebestrijding en –verzachting. In het nieuwe armoedebeleid - voorzien voor 2025 - 
zullen (opnieuw) zwaartepunten in de armoedebestrijding en -verzachting worden 
benoemd. Te denken valt bijvoorbeeld aan preventie, vroegsignalering en ‘meedoen’. De 
benoemde zwaartepunten zullen verder worden uitgewerkt in een afwegingskader. 

  

Vraagnummer: 7.17 

Pagina:  77 

Vraag: U geeft aan dat u aanvragen heeft ontvangen van partijen die de gevolgen van armoede 
verzachten.  
Welke partijen zijn dit dan? 

Antwoord: Dit zijn: 
 Stichting Leergeld (materiële ondersteuning); 

 Jeugdfonds Sport en Cultuur (vergoeding van contributie en/of lesgeld voor sport- en 

culturele activiteiten); 

 Humanitas (o.m. financiële educatie en hulp bij administratie); 

 Moneyways (financiële educatie op onderwijsinstellingen). 

  

Vraagnummer: 7.18 

Pagina:  77 

Vraag: a. Zijn er partijen bij die een bijdrage leveren aan de motie halvering aantal kinderen in 
armoede 2030? 

b. Zo ja, wat doen deze partijen dan?  
c. U schrijft dat de invulling/uitvoering van de motie om het aantal kinderen in armoede 

te halveren niet conform loopt. Kunt u dit duiden?  
d. Hoeveel loopt u achter?  
e. Waar komt dit door?  
f. Welke intensieve samenwerking gaat het hier over en waarom levert deze 

(klaarblijkelijk) nog niet het gewenste resultaat op? 

Antwoord: a. Naast de genoemde organisaties leveren ook het Jeugdeducatiefonds, Stichting 
Babyspullen, Lyvia en Match een bijdrage aan de door de raad uitgesproken ambitie 
om het aantal kinderen in armoede te halveren. Deze organisaties ontvangen hiervoor 
financiële middelen vanuit de gemeente. 

b. Door voor kinderen in armoede onderwijsuitgaven en contributie en/of lesgeld voor 
sport- en culturele activiteiten te vergoeden kunnen deze kinderen meedoen en kan 
intergenerationele armoede doorbroken worden. Door kinderen te leren hoe zij met 
geld kunnen omgaan en schulden kunnen vermijden wordt een bijdrage geleverd aan 
het voorkomen van het ontstaan van problematische schulden. Financiële educatie 
heeft een langdurig effect: jong geleerd is oud gedaan. 

c. Het ‘Aanvalsplan armoede en schuldhulpverlening 2020-2024 “De knoop ontwarren”’ 
heeft bijzondere aandacht voor kinderen in armoede. De missie die de raad met dit 
beleidsdocument heeft geformuleerd is het verminderen van kansenongelijkheid 
onder kinderen. De motie ‘Halvering kinderen in armoede’, die uw raad heeft 
aangenomen, onderschrijft deze missie. We willen dat alle kinderen kunnen meedoen, 
ook zij die in armoede leven. Aan deze missie wordt onder meer uitvoering gegeven 
door organisaties die een bijdrage leveren aan kansengelijkheid te financieren. We 
stellen ons wel kritisch de vraag of de ambitie om het aantal kinderen in armoede te 
halveren in 2030 realistisch is. Het terugdringen van kinderarmoede is een belangrijk 
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thema, dat een prominente plek zal innemen in het nieuwe armoedebeleid, voorzien 
voor 2025. 

d. De gemeente werkt aan vermindering van het aantal kinderen in armoede, maar zet 
ook in op verzachting van de gevolgen van armoede voor kinderen. Het is belangrijk 
om dit laatste te benoemen, aangezien het aantal kinderen in armoede nauw 
samenhangt met het aantal gezinnen in armoede. Het armoedeprobleem onder 
kinderen is niet op te lossen onafhankelijk van vermindering van het aantal ouders 
(volwassenen) in armoede. Zonder een direct causaal verband te willen leggen met 
onze inzet zien wij wel dat het aantal kinderen in armoede in de afgelopen jaren is 
gedaald. De motie ‘Halvering kinderen in armoede’ noemde, op basis van de 
Minimascan Stimulansz 2019, een aantal van bijna 2.000 kinderen dat in armoede leeft 
in Maastricht. De motie refereerde daarmee waarschijnlijk aan het aantal 
minderjarigen (18-) dat blijkens de Minimascan in 2019 tot een huishouden behoorde 
dat onder of rond het wettelijk bestaansminimum leefde. Dit aantal was in 2019 1.881. 
In 2022 (meest recente cijfer) was het aantal gedaald naar 1.782. 

e. Er is een grote afhankelijkheid van beleid en financiering vanuit het Rijk om 
kinderarmoede te bestrijden. De Minister voor Armoedebeleid, Participatie en 
Pensioenen Carola Schouten had grote ambities om armoede te bestrijden. Voor de 
ambities heeft het Rijk echter heel bescheiden middelen beschikbaar gesteld aan de 
gemeenten, de zogenaamde GAS-middelen. Voor de toekomst geldt dat de nieuwe 
landelijke coalitie – gezien het Hoofdlijnenakkoord 2024 - 2028 – de ambities op het 
gebied van armoedebestrijding flink naar beneden heeft bijgesteld. De nieuwe coalitie 
streeft ernaar om de (kinder-)armoedecijfers niet uit te laten komen boven het 
referentiejaar 2024. De verwachting is daarom dat de aan de gemeente beschikbaar 
gestelde Rijksmiddelen niet zullen stijgen (en mogelijk zullen dalen). 

f. De gemeente werkt intensief samen met verschillende initiatieven op het gebied van 

kinderarmoede. Door ze te financieren, door periodiek met ze te overleggen over 

ontwikkelingen, en door onderlinge samenwerking tussen de initiatieven te initiëren 

en te bevorderen. Zo faciliteert de gemeente het tegengaan en het verzachten van 

kinderarmoede. En zo vergroot de gemeente het bereik en het gebruik van de 

verschillende initiatieven. De intensieve samenwerking met de kinderarmoede-

organisaties alleen kan het kinderarmoedeprobleem niet verkleinen. Daarvoor is veel 

meer nodig. In de eerste plaats de bestrijding van armoede op meerdere niveaus. Op 

het niveau van de ouders, op het niveau van de buurt, en op het niveau van de stad, 

door segregatie tegen te gaan. En in de tweede plaats is een landelijke ambitie om 

armoede tegen te gaan nodig. Armoedebestrijding is een complexe en meerjarige 

opgave, die grote inzet van stakeholders op verschillende niveaus vraagt. 

  

Vraagnummer: 7.19 

Pagina:  90 tot 96 

Vraag: Jeugdzorg 18- en jeugdzorg 18+. Hier komen kosten aspecten en begrotingen in beeld 
aangaande jeugd en jongerenproblematiek. In dit stuk is niet inzichtelijk wat u doet aan 
preventie, en de daarmee gemoeide kosten. Denk aan de inzet van jongerenwerkers, 
schoolmaatschappelijk werkers of andere professionals.  
Waar zijn deze gegevens te vinden? Preventie is immers belangrijk. 

Antwoord: Preventie, zowel voor de doelgroep 18- als 18+, is opgenomen op de taakvelden 6.1 en 6.2. 
Daaronder valt bijvoorbeeld het jeugdwerk, het schoolmaatschappelijk werk, 
buurtgezinnen, de POH-jeugd en de inzet van kinderopvang op basis van sociaal-medische 
indicatie.   

  

Vraagnummer: 7.20 
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Pagina:  15 en 25 

Vraag: Gebruik OV. We baseren ons op en vergelijken resultaten met cijfers die 4,5 jaar oud zijn.  
a. Is er een mogelijkheid om toch een actueler beeld te krijgen? 
b. Zo ja, wat is dat beeld? 
c. Zo nee, is het mogelijk om dit voortaan in periodes van korter dan 5 jaren te bekijken? 

Antwoord: a. De data per jaar zijn beschikbaar, maar is niet representatief om een betrouwbaar 
beeld te vergrijgen vanwege de beperkte omvang van de steekproef. Om wel een 
representatief beeld te verkrijgen wordt een doorlopend gemiddelde over een periode 
van 5 jaar gehanteerd. 

b. Zie antwoord op a. 
c. Zie antwoord op a. 

  

Vraagnummer: 7.21 

Pagina:  18 

Vraag: Bij de aandachtspunten staat een post “onvoorzien” die “conform” is 
uitgevoerd/gefinancierd. 
a. Is onder deze noemer in het kader van verkeersveiligheid (t.b.v. voetgangers) ook 

aandacht en mogelijkheid voor dringende reparaties aan de openbare ruimte zoals 
bijv. asfalt en tegels rondom bomen?  

b. Specifiek bij ingangen van en looproutes naar voorzieningen en gebouwen zoals 
scholen en buurthuizen? 

c. Zo ja, hoe kan een beheerder of bewoner dit aangeven? 
d. Zo nee, kan dit hier specifiek in opgenomen worden en kan dit gecommuniceerd 

worden? 

Antwoord: a. Nee, daar is deze post niet voor bedoeld. Voor het uitvoeren van reparaties zijn andere 
budgetten beschikbaar vallend onder programma 2. Binnen dit programma is de 
afgelopen periode ingezet op het aanpakken van wortelopdruk rondom bomen. 
Daarbij zijn boomspiegels vergroot en bestratingen aangepast. 

b. De overlast gevende locaties zijn als eerste aangepakt. Een en ander wordt beoordeeld 
conform de gelden CROW-systematiek. Daarmee wordt ook de urgentie bepaald, er 
wordt geen onderscheid gemaakt tussen de locaties.  

c. Overlast gevende of onveilige situaties kunnen via de “mijn gemeente app” worden 
gemeld. 

d. Zie antwoord op vraag c. 
  

Vraagnummer: 7.22 

Pagina:  37  

Vraag: Van de ruim meer dan begrootte aantallen overnachtingen – zowel zakelijk als toeristisch – 
hoeveel % is terug te herleiden naar succesvolle economische promotie en hoeveel % is als 
resultaat van bijv. een gunstiger algemeen economisch klimaat? 

Antwoord: Het terug herleiden van overnachtingen naar de succesvolle economische promotie of het 
gunstiger algemeen economisch klimaat is in het algemeen niet te benoemen.  
De keuze voor zowel een zakelijke als toeristische overnachting in Maastricht hangt 
namelijk af van combinatie van veel verschillende factoren. Promotie/marketing in de 
brede zin is hiervan een belangrijk onderdeel. Door een gunstiger algemeen economisch 
klimaat hebben consumenten meer geld om te besteden aan vrijetijd, zoals 
hotelovernachtingen. Het voortdurend onder de aandacht brengen van Maastricht als 
aantrekkelijke bezoekstad is dan een trigger om deze consument te verleiden om te kiezen 
voor een verblijf in Maastricht. 

  

Vraagnummer: 7.23 
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Pagina:  37 

Vraag: Van de bij vraag 7.22 gevraagde %, hoeveel overnachtingen zijn: 
a. Hotelovernachtingen? 
b. Airbnb? 
c. Hoeveel overig? 

Antwoord: Vanuit de informatie uit de cijfers van de toeristenbelasting over het jaar 2023 is bekend 
dat de verdeling per accommodatiesoort als volgt is:  
a. Hotel (1 t/m 5 sterren): 69,5% 
b. Verblijf zonder ster: 14% 
c. Recreatiewoning + camping: 16,5% 
 
Het platform Airbnb bemiddelt voor het merendeel voor verblijf bij de particuliere 
gastheer/vrouw. Dit verblijf valt hier onder de noemer ‘verblijf zonder ster’. Binnen deze 
categorie vallen ook de overnachtingen in hotels en hostels zonder sterrenclassificatie. 
Hostels en hotels zonder sterrenclassificatie zijn andere de Stay Okay hostel en een beperkt 
aantal kleine hotels. 

  

Vraagnummer: 7.24 

Pagina:  64 

Vraag: De realisatie van strekkende meters groen en aantal (bijgeplante) bomen is heel erg 
achtergebleven bij de ambitie.  
a. Wat is hier de exacte oorzaak van? 
b. Waaróm zijn bijv. Westrand en Toustruwe niet doorgegaan of vertraagd? 
c. Waarom zijn er niet alternatieven bedacht of overwogen om toch de ambitie te 

behalen? 

Antwoord: a. Het realiseren van minder m2 bloemrijk grasland en aantallen bomen heeft te maken 
met een langere doorlooptijd van projecten vanuit interne-externe afstemming en 
capaciteit en minder infrastructurele en onderhoudsprojecten om op mee te liften. 
Daarnaast is het planten van solitaire bomen kostbaar en wordt gekeken waar dit het 
meeste effect heeft. 

b. Besloten is om de Westrand vanwege de grote weerstand in de buurt niet uit te voeren 
(zie ook eerdere beantwoording van schriftelijke vragen). De voormalige voetbalvelden 
aan de Toustruwe zijn tijdelijk ingezaaid met akkerflora vanwege de schraalheid van 
het gebied (drainagepakket). Dit meerjarig mengsel heeft reeds gezorgd voor een hoge 
biodiversiteitswaarde in het gebied. We verwachten komend plantseizoen te starten 
met de aanplant van bomen/heesters voor het voedselpark op de locatie op de 
voedselrijkere gronden. 

c. Dit heeft te maken met de beschikbare capaciteit, want ook projecten die niet 
doorgaan kosten tijd. De realisatie van geboortebosjes waren niet begroot, maar 
hiermee is wel gestart in 2023. 

  

Vraagnummer: 7.25 

Pagina:   42 

Vraag: U schrijft dat het aantal locaties basisonderwijs wordt teruggebracht naar 23 locaties in 

2023. Echter, een paragraaf verder laat de tabel met prestatie-indicatoren zien dat we in 

2023 nog 28 basisscholen hebben.  

Kunt u aangeven welk aantal juist is en hoe het aantal scholen afneemt de komende jaren?  

Antwoord: In het door de raad in 2019 vastgestelde Integraal Huisvestingsplan is de ambitie 
opgenomen om van 28 naar 23 scholen te krimpen in de periode van 2019 t/m 2023 en 
naar 21 scholen in 2025. In de planperiode van 2019 t/m 2023 zijn op de navolgende 
locaties scholen gesloten: Mariënwaard 51 (voormalige Don Bosco school), Rijksweg 70 
(voorheen de Perroen), Stellendaal 15 (voorheen De Kring) en Bemelergrubbe 15-17. De 
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Letterdoes was ook beoogd te sluiten, maar dat is vanwege de groei van leerlingaantallen 
niet gebeurd. Per saldo waren er ultimo 2023 24 basisscholen. De JF Kennedy en Emile 
Wesly gaan op in KernKindCentrum West en Nutsschool en Regenboog gaan op in 
KernkindCentrum Oost.  

  

Vraagnummer: 7.26 

Pagina:  43  

Vraag: Op pagina 41 en 42 schrijft u over ‘de ontstane leegstand’ als gevolg van 
ontgroening/krimp. Toch staan in de tabel op pagina 43 scholen opgenomen waar juist 
groei (Kindcentrum Petrus en Paulus) en stijgende leerlingaantallen (Kindcentrum 
Dynamiek) wordt genoemd als reden voor heroverweging van eerdere intenties.  
a. Wat is nu de stand van zaken leerlingaantallen in Maastricht en wat zijn de prognoses 

voor komende jaren?  
b. Welke implicaties heeft dit voor de wens om van 28 naar 23 (of nog minder) 

basisscholen te krimpen?  

Antwoord: a. Ten tijde van vaststelling van het huidige IHP PO in 2019 werd uitgegaan van een 
krimpscenario. Met scholen is de afgelopen periode gekeken hoe leegstand in 
gebouwen voorkomen kan worden. Peuter- en kinderopvang zijn (daar waar het kan) 
gesitueerd in de schoolgebouwen. Gedurende de achterliggende planperiode bleek dat 
de daadwerkelijke leerlingaantallen in 2023 hoger waren dan verwacht werd op basis 
van de prognoses van 2019. Inmiddels zijn er nieuwe prognoses en die laten een 
stijging van aantallen zijn. Hieronder zijn de verschillen weergegeven:  

 

 2023 2039 

Leerlingaantal 6.461      7.822                           

Prognose 2019         6.276      6.320 

Stijging t.o.v. 2019         185    1.502 

 
b. Uit de nieuwe prognoses blijkt dat de verwachte krimp omgeslagen is naar een 

verwachte groei. Dit heeft tot gevolg dat ofwel bestaande ruimtes in scholen 
geoptimaliseerd worden, dan wel dat de krimp in het aantal scholen bijgesteld moet 
worden. Dit is onderdeel van besluitvorming over de actualisatie van het Integraal 
Huisvestingsplan Primair Onderwijs. 

  

Vraagnummer: 7.27 

Pagina:  45 

Vraag: Hoe verklaart u de daling in het percentage van alle peuters dat gebruik maakt van 
peuteropvang met VVE-programma 

Antwoord: De kinderopvang heeft te maken met personeelstekorten. Daarnaast heeft de 
kinderopvang ook te maken met pedagogisch medewerkers die van de opleiding afkomen 
zonder VVE-certificaat. Zij moeten dan eerst een jaar een opleiding volgen alvorens zij op 
een peutergroep mogen werken. Ook de gestelde taaleisen aan pedagogisch medewerkers 
wordt niet altijd gehaald. Deze zaken zorgen voor belemmeringen waar de kinderopvang 
mee te maken heeft.  

  

Vraagnummer: 7.28 

Pagina:  44 

Vraag: a. Wat wordt bedoeld met ‘een toename aan capaciteitsvraagstukken’?  
b. Om welke scholen gaat dit?  
c. Is dit ook een gevolg van (onverwachte) groei van leerlingaantallen?  
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d. En in het verlengde hiervan: op welke locaties zijn tijdelijk leegstaande klaslokalen 
verhuurd?  

Antwoord: a. Dit zijn extra ruimtevraagstukken van tijdelijke aard van scholen vanwege 
renovatie/nieuwbouw of stijgende leerlingaantallen die niet opgevangen kunnen 
worden binnen bestaande gebouwen/ruimten.  

b. Dit betrof Ivoo-Diplomalijn, Wolder, Dynamiek en UWC.  
c. Dat is juist. Wolder en Dynamiek zijn voorbeelden waarbij porto cabins nodig waren 

om de groei in leerlingaantallen op te vangen.  
d. Overal daar waar peuter- en kinderopvang in scholen wordt ondergebracht is sprake 

van verhuur aan kinderopvang.  

  

Vraagnummer: 7.29 

Pagina:  45 

Vraag: Waarom is de ‘pilot verbreed dagarrangement KernKindcentrum Groene Loper’ in de 

jaarrekening van 2023 opgenomen als ‘going concern’ terwijl het Kindcentrum nog niet 

bestaat? 

Antwoord: De pilot is bedoeld als opmaat voor de scholen die straks deel uit gaan maken van de 
nieuwe huisvesting aan de Groene Loper.  

  

Vraagnummer: 7.30 

Pagina:  45 

Vraag: a. Wat houdt de ‘subsidielijn voor scholen’ in? 
b. Wat houdt de deelname van Maastricht bij de GKA in?  
c. Wat zijn concrete voorbeelden van de uitwerking/uitvoering van het jeugdbeleid OKO 

in 2023? 

Antwoord: a. Onder de Educatieve Agenda hangt een subsidieregeling op basis waarvan de 
aangewezen partijen subsidie kunnen aanvragen, passende bij de inhoud van de 
Educatieve Agenda.  

b. Dit behelst voor Maastricht onder meer deelname en gebruik van en aan het landelijk 
netwerk GKA in. Hier wordt kennis gedeeld over het bevorderen van kansengelijkheid 
voor kinderen. Daarnaast wordt gebruik gemaakt van data en analyses om de 
effectiviteit van beleid te kunnen bepalen en/of nieuw beleid te kunnen inzetten die 
de leefwerelden van onze kinderen (school, thuis en omgeving) beter met elkaar 
verbinden.  

c. Concrete voorbeelden zijn de start eind 2023 van de implementatie van de 
brugfunctionaris van Trajekt op scholen als belangrijke schakelfunctionaris en de inzet 
van Maastricht Sport op scholen om sport- en beweegactiviteiten te bevorderen.  

  

Vraagnummer: 7.31 

Pagina:  47 

Vraag: Wij begrijpen uit wat u schrijft dat u in 2023 € 0,328 miljoen heeft uitgegeven aan het 
Onderwijsachterstandenbeleid (OAB).  
a. Kunt u uiteenzetten waar dit bedrag in 2023 aan is uitgegeven?  
b. Kunt u deze vraag ook beantwoorden voor de gelden van het NPO á € 0,285 miljoen?  

Antwoord: a. Ter verduidelijking: Het bedrag van € 0,328 mln. is het verschil van de begroting en het 
ontvangen bedrag van de Specifieke Uitkering (SPUK). Met dit bedrag (€ 0,328 miljoen) 
is het verschil gedekt tussen begrote en gerealiseerde uitgaven in het kader van 
Onderwijsachterstandenbeleid.  
De uitgaven betreffen Voor- en vroegschoolse educatie (VVE), Taal activiteiten Primair 
Onderwijs (TPO), kind- en locatiegebonden subsidies, monitor VVE. 
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Fractie: PvdA 
  

b. De gelden van het NPO á € 0,285 miljoen betreffen uitgaven aan maatregelen die zijn 
opgenomen in het Plan van Aanpak NPO. Het betreft o.a. Taalklassen, inzet 
jongerencoach Vso/Pro, Maastricht Sport en aanschaf boeken op scholen. 

  

Vraagnummer: 7.32 

Pagina:  47 

Vraag: Tabel ‘Wat heeft het gekost?’. 
a. Wat houdt het bedrag van € 229.000 in bij ‘onderwijskansenbeleid incidenteel’? 
b. Waarom spreekt u overal over onderwijskansenbeleid i.p.v. 

onderwijsachterstandenbeleid?  
Antwoord: a. Dit was een restant balanspost.  

b. Om te benadrukken dat onze kinderen in de stad kansen hebben.  

  

Vraagnummer: 7.33 

Pagina:  72 

Vraag: a. Voor hoeveel unieke kinderen is in 2023 een SMI verstrekt? Graag uitsplitsen in de 
leeftijd 0-4 jaar (kinder/peuteropvang) en 4-13 jaar (BSO).  

b. Uit hoeveel gezinnen komen deze kinderen?  

c. Was er in 2023 een budget(plafond) voor de SMI?  
Antwoord: a. 0-4 jaar: 60 kinderen 

4-13 jaar: 38 kinderen 
b. 78 gezinnen. 
c. Nee, er is geen budgetplafond.  

  

Vraagnummer: 7.34 

Pagina:  269 

Vraag: Waarom zijn er in 2023 geen middelen gestort of onttrokken aan de reserve 
Jeugdcultuurfonds? 

Antwoord: Bij de Jaarrekening 2018 heeft de Raad besloten om de niet-bestede middelen uit de 
prestatieovereenkomst 2015-2018 met het Jeugdfonds Cultuur éénmalig te storten in de 
reserve Jeugdfonds Cultuur. Deze reserve zou dan naast de jaarlijks beschikbare 
exploitatiemiddelen (ad. € 54.000) gaan dienen ter dekking van het fonds. In 2023 heeft het 
Jeugdfonds bij bevoorschotting € 20.000 gedeclareerd bij de gemeente en derhalve was er 
(nog) geen onttrekking uit de reserve nodig. 

  

Vraagnummer: 7.35 

Pagina: 306 

Vraag: Uitkeringscode D8 OAB. U heeft € 4.176.346 uitgegeven aan voorzieningen voor VVE, maar 
€ 0 aan overige activiteiten (naast VVE).  
a. Kunt u toelichten waarom?  
b. Kunt u ook uitleggen waarom in de derde kolom bij deze uitkering een bedrag van -

€133.461 genoteerd staat? 
c. Hoe is het bedrag van ruim € 4 miljoen uitgegeven en hoe staat dit in verhouding tot 

het bedrag van € 0,328 miljoen waarover op pagina 47 gesproken wordt?  

Antwoord: a. Het gehele budget is uitgegeven aan de activiteiten in het kader van Voor- en 
Vroegschoolse Educatie (VVE). Activiteiten m.b.t. achterstanden in de Nederlandse taal 
zijn via de beschikbare NPO-middelen bekostigd.  

b. Het bedrag betreft een samenvoeging van zowel uitgaven als terugvorderingen 
conform de voorwaarden van verantwoording, de zogenaamde SiSa-invulwijzer en 
akkoord bevonden door de accountant.  
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Fractie: PvdA 
  

c. Het bedrag van € 0,328 mln. is het verschil van de begroting en het ontvangen bedrag 
van de Specifieke Uitkering (SPUK). De begroting was in 2023 nog niet aangepast aan 
het te ontvangen bedrag. Dit is inmiddels wel gebeurd.  

  

Vraagnummer: 7.36 

Pagina: 328 

Vraag: a. Kunt u voor 2023 toelichten wat de inhoudelijke verschillende activiteiten zijn geweest 
die bekostigd werden met de Subsidies Vroegschoolse Educatie (€109.090) en de 
Subsidies Taalactiviteiten Primair Onderwijs (€193.777)? 

b. Hoeveel Maastrichtse scholen zijn met beide subsidies bereikt?  
c. Kunt u uitleggen waarom KomLeren deze subsidies niet heeft ontvangen?  
d. Voor deze subsidie wordt toch niet met penvoerderschap gewerkt? 

Antwoord: a. De inhoudelijke verschillen bestaan uit:  

 Enerzijds aanvragen t.b.v. extra formatie ten behoeve van vergroten 
oudercontacten/ouderbetrokkenheid, extra overleggen t.b.v. zorgvraagstuk en 
extra benodigde aandachtsfunctionaris. Ook voor de verdere ontwikkeling van de 
versterking van samenwerking tussen kinderopvang en het primair onderwijs.  

 Anderzijds aanvragen ten behoeve van de inzet van derden ten behoeve 
taalstimulering- en beheersing. 

b. Er zijn 11 (unieke) scholen bereikt (met in totaliteit 30 subsidies).  
c. Er is geen rechtmatige aanvraag ontvangen.  
d. Doorgaans niet, maar het is ook niet uitgesloten.  

  

Vraagnummer: 7.37 

Pagina: 328 

Vraag: Subsidieregeling Doelgroep arrangementen Onderwijs-Jeugdhulp Zuid-Limburg.  
a. Waarom heeft KomLeren hier geen subsidie ontvangen? 
b. Wat zijn de verschillende uitgegeven subsidies aan Mosa Lira (3)?  

Antwoord: a. Alleen scholen voor speciaal onderwijs en/of speciaal basisonderwijs kunnen subsidie 
aanvragen.  

b. Talententuin (€ 218.000), Campus Speciaal Needs Speciaal Onderwijs (€ 450.000) en 
Campus Special Needs Voortgezet Onderwijs (€ 283.000). 

  

Vraagnummer: 7.38 

Pagina: 45 

Vraag: Hoeveel heeft u in 2023 uitgegeven aan de uitvoering van de Rijke Schooldag?  

Antwoord: € 33.396. 

  

Vraagnummer: 7.39 

Pagina: 46 

Vraag: ‘Structureel aanbod op ontbijt op 4 scholen en lunch op 2 scholen’. 
a. Om welke scholen gaat het hier? 
b. Uit welke middelen heeft de gemeente dit bekostigd? 
c. Hoeveel heeft het in 2023 gekost? 

Antwoord: a. Manjefiek, de Geluksvogel, de Letterdoes en Terra Nigra. 
b. Dit is niet uit gemeentelijke middelen bekostigd.  
c. Niet van toepassing, zie het antwoord op vraag b.  

  

Vraagnummer: 7.40 
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Fractie: PvdA 
  

Pagina: 72 

Vraag: a. Hoeveel kinderen zijn er in 2023 van een SMI-bekostiging overgeheveld naar een VVE-
bekostiging bij het bereiken van de leeftijd van 2,5 (2 jaar en 6 maanden)?  

b. Hoeveel peuters zijn er tussen 2,5 en 4 jaar binnen de SMI-bekostiging gebleven en 
niet naar een VVE-bekostiging overgeheveld?  

Antwoord: a. Acht kinderen zijn vanaf 2,5 jaar overgegaan van SMI naar VVE. 
b. Dit wordt niet gemonitord. Er wordt altijd gekeken naar de best passende 

indicatie.  

  

Vraagnummer: 7.41 

Pagina: 76 

Vraag: Waarom heeft het onderzoek naar de effectiviteit en impact van de kindregelingen niet 
plaatsgevonden? 

Antwoord: Met alle prioriteiten die we hebben moeten stellen zijn we hier niet aan toegekomen. 

  

Vraagnummer: 7.42 

Pagina: 278 

Vraag: Op 31-12-2023 had u nog € 1.035.000 aan NPO-middelen staan.  
a. Kunt u aangeven wat u in 2023 heeft gedaan met de NPO-middelen? 
b. Wat houdt het bedrag van € 254.000 vrijgevallen middelen in?  

Antwoord: a. Zie antwoord op vraag 7.31a. 
b. De kosten van NPO in 2023 bedragen € 285.000. Hier staat een bijdrage van € 31.000 

van de Heuvellandgemeenten tegenover. Dan resteert € 254.000 aan kosten. Deze 
kosten worden gedekt vanuit Rijksmiddelen. Deze dekking vanuit Rijksmiddelen wordt 
in de Jaarrekening aangeduid met de term ‘vrijgevallen middelen’. 

  

Vraagnummer: 7.43 

Pagina: 278 

Vraag: a. Wat wordt bedoeld met ‘ontheemde peuters? 
b. Waar is dit bedrag van € 54.000 voor gereserveerd? 

Antwoord: a. Dat zijn kinderen in de leeftijdscategorie van 2,5 tot 4 jaar die gevlucht zijn zonder 
ouders of toezicht. Zij hebben recht op tijdelijke bescherming op grond van artikel 78 
van het Verdrag betreffende de werking van de Europese Unie (Hoofdstuk 2, beleid 
inzake grenscontroles, asiel en migratie).  

b. Om de extra kosten op te vangen die gemaakt worden in verband met de hoge 
instroom van Oekraïense kinderen. Ook kan de gemeente hiermee de extra 
ondersteuning financieren bij het aanbieden van voorschoolse educatie aan 
ontheemde Oekraïense kinderen. 

  

Vraagnummer: 7.44 

Pagina: 278 

Vraag: a. Waarom is er in 2023 niks uitgegeven vanuit de SPUK Ventilatie op Scholen?  
b. Voor welke school/scholen is het bedrag van € 123.000 nog bestemd? 

Antwoord: a. Betreffende bedrag is bestemd voor verduurzamingsmaatregelen die bij nieuwbouw of 
renovatie worden uitgevoerd. De werkzaamheden zijn nog niet gestart, derhalve blijft 
het bedrag gereserveerd op de balans. 

b. Betreft € 56.625 voor Dynamiek en € 61.500 voor De Loper. Resteert een bedrag van € 
5.000 dat overgebleven is n.a.v. de uitgevoerde maatregelen bij de Bernard 
Lievegoedschool. 
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Fractie: PvdA 
  

Vraagnummer: 7.45 

Pagina: 278 

Vraag: U heeft een bedrag opgenomen van € 421.000 voor de Kinderopvangtoeslagaffaire.  
Kunt u uitleggen wat er in 2023 met gelden van deze uitkering zijn gedaan?  

Antwoord: Deze post dient hoofdzakelijk ter dekking van de diverse personele en overige 
uitvoeringskosten Kinderopvangtoeslagaffaire, welke gedurende het boekjaar bij het 
Sociaal Domein worden verantwoord. In 2023, alsook in de jaren 2024 en 2025, 
werden/worden voorgenoemde kosten betaald uit deze specifieke uitkering. Daarnaast 
worden via deze post de verrekeningen van de SiSa-regelingen Kinderopvangtoeslagaffaire 
met het Rijk van het boekjaar T en T-1 administratief verwerkt. 

 


